
GRADNJA TELEFONSKIH ZMOGLJIVOSTI NA ŠKOFLJICI
IN LAVRICI GRE H KONCU

Na telefone bo treba
počakati nekaj mesecev

Pred dobrimi dvemi leti so krajani Škofljice in
nekoliko kasneje tudi Lavrice s Podjctjem za ptt
promet Ljubljana podpisali posebna sporazuma,
po katerih bodo dobili 500 oziroma 290 novih
telefonskih prildjučkov. Sporazuma določata, da
krajani sami na svojem območju zgradijo krajev-
no kahelsko omrežje, delovna organizacija ptt
prometa pa zagolovi novo telefonsko ccntralo ter
prenosni sistem oziroma povezavo do nadrejene
glavne centrale v Ljubljani. Takšni sporazumi se
zaradi slabega gmotnega položaja ptt prometa
v zadnjem času vedno bolj uveljavljajo.

Dogovorjeno je tudi bilo, do kdaj naj bi bila vsa
dela opravljena in kdaj bodo dobili nove telefone.
Ker je do danes rok že krepko prekoračen, so
krajani, razumljivo, nejevoljni. Gradbena odbora
in krajani so se pri gradnji obeh omrežij izjemno
potrudili, nad gradnjo pa je bdel tudi koordinacij-
ski odbor na ravni občine. Z delom in denarjem
so doslej zagotovili okrog 93 oziroma 60 milijonov
dinarjev, čeprav dokončnega obračuna še ni. bo
pa kmalu narejen. Omrežji sta skoraj v celoti
zgrajeni. Preostala in dodatna dela, ki jih morajo
krajani še opraviti, bodo končana najkasncje do
konca aprila, zagotavlja izvajalec del, center za
investicijsko vzdrževanje tozda Telekomunikaci-
je. Tako bosta lahko maja omrežji kvalitativno in
tehnično prevzeti in zanju pridobljeno uporabno
dovoljenje. Vendar vzrokov za zamudo ni iskati
v gradnji omrežja. Botrovala ji je vrsta drugih
objektivnih okoliščin.

Celoten inženiring od izdelave tehnične doku-
mentacije, dobave opreme do montaže nove cen-
trale in prenosnega sistema je prevzela Iskra. Pri
delu je naletela na nekatere nepredvidene, toda
razumljive težave. Na Škofljici bo stala prva digi-
talna telefonska centrala v sistemu Iskra 2000
v Sloveniji. Z glavno ljubljansko centralo bo po-
vezana po optičnem kablu z digitalnim prenosnim
sistemom, kar je tudi novost. Centrala, optični

kabel in prenosni sistem so plod lastnega znanja
strokovnjakov Iskre Telematike, Elektrooptike in
Elektrozvez. Ker je uvajanje nove tehnologijc
zahtevalo nekaj \e£ naporov, se je vse skupaj
zavleklo.

V Podjetju za ptt promet Ljubljana so se za
digitalno tehnologijo odločili zato, ker za nove
centrale tako predpisuje Skupnost JPTT, ker Is-
kra proizvodnjo starih tipov central opušča, ker je
sorazmerno poceni in podobno. Predvsem pa je to
zahteva sodobnega časa, kajti digitalna tehnologi-
ja omogoča hitrejše, kakovostnejše in številnejše
telefonske storitve.

Kljub vsem razvojnim težavam je danes kontej-
nerska telefonska centrala na Škofljici zmontirana
in jo pravkar preizkušajo. Tudi optični kabel je že
položen. Če bodo v Iskri Elektrozveze izpolnili
obljubo in pravočasno dobavili opremo in zmonti-
rali prenosni sistem, bo celotna naložba priprav-
ljena za poizkusno obratovanje najkasneje do
konca maja, se pravi takrat, ko bosta dokončno
zgrajeni in prevzeti tudi omrežji. Vendar pa takrat
še ne bo mogoče začeti s priključevanjem novih
telefonskih naročnikov.

Najprej bo treba telefonske naročnike iz stare
škofljiške centrale priključiti na novo. Nato bo na
vrsti preizkušanje nove centrale pod prometno
obremenitvijo, saj njenega delovanja ni mogoče
simulirati, dokler ni vključena v promet. Odpravi-
ti bo treba vse morebitne napake in pomanjkljivo-
sti, ki se lahko pojavijo pri obratovanju centrale in
prenosnega sistema. Po izkušnjah sodeč, bo preiz-
kušanje trajalo približno dva meseca. Šele nato bo
mogoče začeti s postopnim vključevanjem novih
telefonskih priključkov.

Prvi telefoni bodo na Škofljici in Lavrici zazvo-
nili julija meseca in nato postopoma tako, da
bodo vsi krajani, vključeni v sporazuma, dobili
telefone najkasneje do konca septembra letos.
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